
Lausunto 23.1.2024

Agenda: kasvuohjelma

Laatija: Advisory Board
- Rovaniemen Yrittäjät hallitus, Business Rovaniemi Marko Merkkiniemi

Hyvää
- teollisuuden toimintaympäristöihin on tärkeä satsata ja pyrkiä houkuttelemaan alueelle

teollisuusyrityksiä
- skenaariotyö on tärkeää yrittäjien näkökulmasta
- panostetaan myös muuhun kuin matkailuun (teollisuus, TKI, kestävä kehitys)
- keskustan kehittäminen iso plussa, siihen olisi hyvä saada suunnitelmallisuutta ja

yhtenäisyyttä, pelkästään 2050-visio on liian epämääräinen, toteutuskelpoisuus
kyseenalainen

- Matkakeskusten kehittäminen iso plussa, linja-autoaseman ja rautatieaseman pitäisi kertoa
matkailijalle heti, että hän on saapunut Joulupukin viralliseen kotikaupunkiin.
Yleiskaavatyössä on tärkeää kiinnittää toteutettavuuteen huomiota, sillä ilman maankäytöllisiä
ratkaisuja jää aika ohueksi.

- sesonkiluontoisen työmatkaliikenteen parantaminen joukkoliikenteen avulla. Tämä auttaa
myös turistien liikkumista Rovaniemellä. Voisiko busseille lisätä high season aikataulut, jolloin
busseja liikkuu enemmän, kun käyttäjiäkin on normaalia enemmän?

- “Rakennamme sijoittautumisen poikkihallinnollisen palvelumallin”: tässä voitaisiin ottaa mallia
Osaamo-toimintamallista, jossa yhden luukun periaate on toiminut hienosti

- Osaamo-tyylistä toimintaa on erittäin tärkeä jatkaa, vaikuttaa konkreettisesti työllisten määrää
lisäävästi

Kehitettävää

Yleiset kehittämislinjat kasvuohjelmaan
- viestintä: miten BR:n viestintä resursoidaan: tärkeä asia, koska vaikuttaa myös Rovaniemen

Yrittäjät ry:n viestintään. Voi vaikuttaa myös kuntabarometrin tuloksiin, tekee näkyväksi työn,
jota BR tekee, uusien toimijoiden alueelle vaatii monipuolista kuntamarkkinointia

- EVP-indeksistä viestintä ulospäin tärkeää (kuluttajat ja yritykset)
- Kuntabarometri: Rovaniemen Yrittäjät ry: aktiivisesti mukana kuntabarometrin

vastausmäärien nostamisessa, antaa realistisemman kuvan
- TKI-lain osalta voisi olla kuvaus, että mitä tarkoittaa
- Yhteensovitamme yritys- ja työnantajapalvelut
- TE-uudistus: mukana myös Rovaniemen Yrittäjät ry
- Hankintapolitiikka: kaupungilla olisi hyvä olla laajempi hankintaosasto, minkä johdosta

hankintojen sisällöllinen osaaminen kehittyisi ja tämä voisi johtaa laadukkaampiin ja
tehokkaampiin prosesseihin

- Matkailun kasvua varten tulee turvata riittävät alueet Napapiiriltä. Kuka tämän riittävyyden
määrittää ja tarkoitetaanko tällä nykyisiä toimijoita vai uusia toimijoita? Kuinka paljon Pajakylä
voi vielä laajentua? Nämä asiat tulisi ottaa arvioinnin kohteeksi.

- Napapiirin alueen liikennejärjestelyjen parantaminen, jotta se olisi turvallisempi ja selkeämpi.
Liikenneruuhkat ja vaaratilanteet syövät alueen houkuttelevuutta (Shellin liittymä)

- Lentoreittien kehityksen ohella on tärkeää olla mukana myös juna- ja bussiliikenteen
valtakunnallisessa kehittämisessä (vastuullinen matkailu)



Teollisuus- ja muiden yritysten etabloitumisen esteitä tulisi arvioida
- tonttien hinnat
- tonttien infra
- perheen työpaikat
- mihin tänne tulevat yritykset voivat sijoittaa toimipisteensä ja millä hinnalla

Kuntamarkkinointi kasvuohjelmaan?
- työntekijöiden saatavuus
- yritysten houkuttelu
- palveluprosessien kuvaus ei ole riittävä houkutin

Advisory Boardin ehdotus lisäykseksi kasvuohjelmaan.

Kasvuohjelmaan voitaisiin lisätä elinvoimalupaus Rovaniemen Yrittäjien ja Rovaniemen kaupungin
välille.

Elinvoimalupaus Rovaniemen Yrittäjien ja Rovaniemen kaupungin välille voisi sisältää seuraavia
elementtejä:

- Vuoropuhelun edistäminen: kaupunki ja yrittäjät sitoutuvat säännölliseen ja avoimeen
vuoropuheluun, joka edistää yhteistyötä ja ymmärrystä molempien osapuolten tarpeista.

- Yrittäjäystävällisen ilmapiirin luominen: Yhdessä pyritään luomaan yrittäjäystävällinen
ilmapiiri, jossa tuetaan yritysten perustamista ja kasvua Rovaniemellä.

- Asiantuntemuksen jakaminen ja tuki: kaupunki tarjoaa asiantuntijapalveluita ja resursseja
yrittäjien tueksi, esimerkiksi neuvontapalveluita ja koulutuksia.

- Kestävän ja vastuullisen elinvoiman edistäminen: molemmat osapuolet työskentelevät
kestävän ja vastuullisen elinkeinopolitiikan hyväksi, tukien ekologisesti ja sosiaalisesti
kestäviä liiketoimintamalleja.

- Yhteistyön ja verkostoitumisen kehittäminen: edistetään yhteistyötä ja verkostoitumista eri
toimijoiden, kuten paikallisten yritysten, oppilaitosten ja järjestöjen, välillä.
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